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ELŐLAP 
 

Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
 

5. számú  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
Készült: 2016. május 02-én megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 
Ülés helye: Községháza Berkenye 
 
Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester 
                         4 fős képviselő-testületi tagságból 4 fő van jelen az alábbiak szerint 

Lovas József János, Ciuleac Martin, Kovács Béla Károly, Debre Erzsébet 
képviselők 
Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Grauszman Tímea, Kucsera Imréné, Gill Viktor László nemzetiségi 
önkormányzat képviselői az 1. napirendi pontnál 
Balogh Eszter Borbála igazgató-helyettes az 1. napirendi pontnál 
Kucsera Anett, és Kovács Edit pedagógusok az 1. napirendi pontnál 

 
Javasolt napirend: 
1./   Wilhelm Hauff Általános Iskola nemzetiségi önkormányzat általi átvétele 

Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 
    

2./ Berkenye Község Önkormányzata 2015. évi költségvetésének  végrehajtásáról 
szóló rendelet elfogadása 

  Előadó: Schmidt Józsefné polgármester  
 
3./    Átfogó értékelés a településen 2015-ben végzett gyermekvédelmi és 

 gyámügyi feladatokról 
   Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
4./ Különfélék 
  Előadó: Schmidt Józsefné polgármester  
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
5./ Hatósági ügy 
  Előadó: Schmidt Józsefné polgármester  
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Hozott határozatok: 23/2016.(V.02.) - 26/2016.(V.02.) 
 
Hozott rendelet volt.  
Hozott rendelet száma: 4/2016. (V.03.) rendelet az Önkormányzat 2015. évi 

költségvetésének végrehajtásáról 
 
Zárt ülés volt. 
Zárt ülésen hozott határozat: 27/2016.(V.02.)  
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Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
 

5. számú  
 

JEGYZŐKÖNYVE 
 
Készült: 2016. május 02-én megtartott képviselő-testületi ülésről. 
 
Ülés helye: Községháza Berkenye 
 
Jelen vannak: Schmidt Józsefné polgármester 
                         4 fős képviselő-testületi tagságból 4 fő van jelen az alábbiak szerint 

Lovas József János, Ciuleac Martin, Kovács Béla Károly, Debre Erzsébet 
képviselők 
Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Grauszman Tímea, Kucsera Imréné, Gill Viktor László nemzetiségi 
önkormányzat képviselői az 1. napirendi pontnál 
Balogh Eszter Borbála igazgató-helyettes az 1. napirendi pontnál 
Kucsera Anett,   és Kovács Edit pedagógusok az 1. napirendi pontnál 

 
Schmidt Józsefné polgármester üdvözölte a megjelenteket megállapította, hogy az ülés 
határozatképes és azt 18 óra 06 perckor megnyitja 
 
A polgármester javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalására. 

 
1./   Wilhelm Hauff Általános Iskola nemzetiségi önkormányzat általi átvétele 

Előadó: Schmidt Józsefné polgármester 
  

Írásbeli előterjesztés csatolva.  
(Várható gyermeklétszám, költségkimutatás, és megállapodás tervezet) 

   
Schmidt Józsefné polgármester: 
Kérek mindenkit, hogy az ügyben hozzunk végleges döntést, mert ma már közölnünk kellett 
volna az álláspontunkat. Ha a képviselők az átvétel mellett döntenek, akkor leghamarabb 1 év 
múlva lehet visszacsinálni, ha esetleg nem úgy megy a dolog, ahogy terveztük. 
Az ügyben nem a negatívumokat kell nézni, hanem az ezzel járó előnyöket. A többletmunkát a 
községi önkormányzat végezné el.  
 
Balogh Eszter Borbála igazgató-helyettes: 
Véleményem szerint az utóbbi egy évben mindent megtettünk, hogy több gyerek válassza a 
berkenyei iskolát. A nyíltnapokon mindig sokan jelennek meg. 
 
Kovács Béla Károly képviselő: 
Kérdésem lenne, hogy az iskolában ki lesz az intézményvezető, mivel a feltételeknek nincs 
megfelelő ember. Az intézményvezetőnek német nemzetiségi tanítónak kell lennie. Balogh 
Eszter ennek nem felel meg. Tehát én ezek alapján én nem támogatom az iskola átvételét. 
 
Balogh Eszter Borbála tájékoztatta a jelenlévőket, hogy jelenleg intézményvezetői képzésre jár, 
tehát hamarosan lehet rendes igazgató. Jelenleg a nemzetiségi önkormányzat megbízásával 
lehetett megbízott igazgató, mivel a pályázati feltételeknek megfelelő személy nem nyújtott be 
pályázatot. 
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Gill Viktor László nemzetiségi önkormányzat tagja: 
Olyan kérdésem van, hogy ha idejön egy személy, aki az itteni feltételeknek megfelel, tehát van 
intézményvezetői végzettsége, illetve német nemzetiségi végzettsége is van, akkor azt kötelesek 
vagyunk elfogadni? 
 
A pályázattal, illetve az iskolával kapcsolatban telefonon hosszas beszélgetés folyt Appel 
László szakértővel. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A kérdésem az lenne, hogy ki fogja az iskola adminisztrációját elvégezni. Mert amíg a KLIK-
hez tartozott az iskola addig is volt adminisztrátor, de most ha teljesen átveszi a nemzetiség, 
akkor végképp kell egy teljes munkaidős adminisztrátor, mert a jelenlegi hivatali létszám ezt 
már nem bírja ellátni. Véleményem szerint nincs veszélyben az iskola további működése, az 
alsó tagozatos iskola helyben működése az oktatási kormányzat hosszú távú célja. 
 
Schmidt Józsefné polgármester: 
A hivatal igen is el tudja látni a feladatot. 5 éve amikor az önkormányzaté volt az iskola akkor 
is meg tudtuk csinálni. Azóta nem változtak a feladatatok, nincs több munka, tehát ezt meg 
tudják csinálni. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Így is gond a szabadságok kiadása a dolgozóknak. 
 
Lovas József János alpolgármester: 
Keresni kellene valakit, akár közfoglalkoztatottat, aki be tud segíteni az adminisztrációval.  
 
Balogh Eszter Borbála igazgató-helyettes: 
Én vállalom, az intézményvezetést adminisztrációs segítség nélkül is. 
 
Ciuleac Martin képviselő: 
Én nem támogatom az iskola átvételét az alacsony létszám miatt. 
 
Bach-Garuszman Tímea nemzetiségi önkormányzat elnöke: 
Fogalmunk sincs, hogy mit vállalunk, de próbáljuk meg. 
 
Gill Viktor László nemzetiségi önkormányzat tagja: 
Az biztos szerintem, hogy a munka több lesz, és aggályom, hogy nekünk a nemzetiségnek 
nincsenek millióink, hogy az iskolára költsük, ha ott hiány lesz. 
 
Schmidt Józsefné polgármester: 
Természetesen a települési önkormányzat garanciát vállal, hogy amennyiben nem elég az állami 
támogatás az iskola működésére, akkor a különbözetet a nemzetiségi önkormányzat részére 
biztosítja. 
 
Gill Viktor László nemzetiségi önkormányzat tagja: 
Ha ez a feltétel teljesül, akkor támogatom, hogy az eddigi határozatunknak megfelelően a 
nemzetiségi önkormányzat átvegye az általános iskola fenntartói jogát. A nyílt napon rám 
pozitív benyomást tett az iskola. 
 
Kucsera Imréné nemzetiségi önkormányzat tagja: 
Én is támogatom. 



4 
 

 

A képviselőtestület ezután 3 igen, 2 ellenszavazattal és 0 tartózkodással az alábbi határozatot 
hozza. 

 

23/2016.(V.02.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete  
A) támogatja, hogy 2016. szeptember 1-től a berkenyei Wilhelm Hauff 
Általános Iskola fenntartója a Berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzat 
legyen. A települési önkormányzat – amennyiben az állami támogatásból nem 
fedezhetők az intézmény kiadásai – vállalja, hogy a hiányzó összeget a 
nemzetiségi önkormányzat részére támogatásként biztosítja. 
B) az előterjesztésnek megfelelően elfogadja a nemzetiségi önkormányzat és a 
települési önkormányzat között kötendő megállapodást, amely az ingatlan és 
ingó vagyon 10 évre történő ingyenes átadásáról szól.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a megállapodást írja alá, továbbá a 
megállapodásban és jelen testületi határozatban foglaltakról gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
2./ Berkenye Község Önkormányzata 2015. évi költségvetésének  végrehajtásáról 

szóló rendelet elfogadása 
  Előadó: Schmidt Józsefné polgármester  
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
A napirend keretében kérdés, vélemény nem volt. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta 
a 2015. évi költségvetés végrehajtásáról szóló rendelettervezetet, és ezzel megalkotta a 4/2016. 
(V.03.) rendeletét az Önkormányzat 2015. évi költségvetésének végrehajtásáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhez csatolva. 
 
 
3./    Átfogó értékelés a településen 2015-ben végzett gyermekvédelmi és 

 gyámügyi feladatokról 
   Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
A jegyző elmondta a képviselőknek, hogy gyermekvédelmi szempontból a településen 
szerencsére kevés olyan eset fordul elő, amely beavatkozást igényel. Kérte a képviselőket 
a beszámoló elfogadására. 
 
A képviselő-testület az írásbeli előterjesztés elfogadását egyhangúan (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) támogatta és az alábbi határozat született. 
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24/2016.(V.02.) képviselő-testületi határozat 
 
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a községben 2015. 
évben végzett gyermekvédelmi tevékenységről szóló beszámolót elfogadja.  
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolókat a testületi határozat 
kivonatával együtt a Nógrád Megyei Kormányhivatal Gyámügyi és 
Igazságügyi Főosztály Szociális és Gyámügyi Osztályának küldje meg.  
Határidő: 2016. május 31. 
Felelős: jegyző  

 
4./ Különfélék 
  Előadó: Schmidt Józsefné polgármester  
     Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
Schmidt Józsefné polgármester: 
Minden évben kiír a belügyminisztérium úgynevezettet feladat ellátási pályázatot, melynek 
keretében út felújításra is lehet pályázatot benyújtani. A Dózsa utca vasúti átjárótól a villaparkig 
vezető útszakasza elég rossz állapotban van. A villaparki lakók már többször kérték az 
útszakasz felújítását. Ajánlatot kértem be az útjavításra, melynek összege 4.799.872 Ft. Ennek 
a pályázatnak a keretében 25% önerőt kell a képviselő-testületnek biztosítania. Kérem tehát, 
hogy a pályázat benyújtásához szükséges határozat kerüljön meghozatalra. 
 
A pályázat benyújtását több képviselő támogatta, és egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozták: 

 
25/2016.(V.02.) képviselő-testületi határozat 

 
Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot kíván 
benyújtani Magyarország 2016. évi központi költségvetéséről szóló 2015. évi 
C. törvény 3. mellékelt II.3. pont c) pontja szerint belterületi utak járdák, hidak 
felújítása pályázati alcél keretében. 
A pályázat tárgya a Dózsa utca (1-4. házszámok előtti) felújítása. 
A pályázat teljes költsége 4.799.872 Ft, melyből a pályázott összeg 75% azaz 
3.599.904 Ft.  
A pályázati cél megvalósításához szükséges összeg 25%-os saját erő összegét, 
azaz 1.199.968 Ft-ot az önkormányzat 2016. évi költségvetésének tartalék 
keretéből biztosítja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról gondoskodjon, 
és annak elbírálásáról a képviselőket tájékoztassa. 
Határidő: 2016. június 02. 
Felelős: polgármester 

 
A napirend keretében a polgármester tájékoztatást adott a Start-mintaprogramról, valamint a 
sportegyesület által megvalósítandó pályázatról. 
A polgármester tájékoztatta továbbá a képviselőket az óvoda, bölcsőde pályázattal kapcsolatos 
aktuális dolgokról. 
 
A napirend keretében elhangzott, hogy a biztosító berendezésekkel kapcsolatos munkálatok 
várhatóan május végéig elkészülnek. Ennek összege 1,3 millió Ft lesz.  
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A napirend keretében a képviselők a beadott árajánlatok alapján végignézték, hogy milyen 
eszközökre lenne szükség az Arany János utca és Zrínyi utca sarkánál kialakítandó játszótéren. 
 
A polgármester tájékoztatta a képviselőket, hogy az orvosi rendelő pályázata elkészült. A három 
település Nógrád, Berkenye és Diósjenő konzorciumban nyújtja be azt. A benyújtott igények 
alapján 40 millió Ft kiadás jelentkezne Berkenyénél a felújítással és bővítéssel kapcsolatban. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Kérem a testület döntését abban, hogy milyen összegű közműfejlesztési hozzájárulást 
fizessenek meg azok az ingatlantulajdonosok, akik annak idején nem tettek eleget a villaparki 
részen a közmű-hozzájárulás befizetésének. 
Mint ismeretes régebben a víz és szennyvíz biztosításával gondok voltak, ezért az érintettek 
létrehozták a Berkenye Viziközmű Társulatot amely megvalósította a víz-és szennyvíz 
beruházást. Minden ingatlantulajdonos 650 e Ft-al járult hozzá a költségekhez. A társulat 2011-
ban megszűnt, és átadták azon személyek listáját aki ingatlana után nem fizette meg a 
hozzájárulást. Az elmúlt időben többen jelentkeztek, hogy rendeznék tartozásukat – volt ahol 
tulajdonos változás is történt – és ezért meg kell állapítani azt, hogy most mennyi az összege a 
közműfejlesztési hozzájárulásnak. Kira Péter aki több telekkel rendelkezik és a viziközmű 
társulat elnöke volt azt javasolta, hogy 800 e Ft legyen az összeg, hiszen a megállapításkor arról 
volt szó, hogy aki nem fizet ott rá kell számítani a kamatokat. 
Kérem tehát a képviselő-testületet, hogy hozzon döntést a 800 e Ft-os összegről, mert akkor az 
érdeklődőknek a testületi határozatra tudok hivatkozni. 
 
A polgármester és több képviselő úgy nyilatkozott, hogy elfogadják a javasolt összeget és 
egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) és az alábbi határozat született. 
 

26/2016.(V.02.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testülete a település villaparki 
részén az ivóvíz és csatorna közmű-hozzájárulás összegét ingatlanonként 800 e 
Ft-ban állapítja meg. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
 
A testület ezután hatósági ügy megtárgyalásával zárt ülésen folytatta munkáját. 
 
 

        Kmf. 
 
 
 
 
                    Schmidt Józsefné                                     Árpásné Schlenk Judit                                   
                        polgármester                                                     jegyző 
 
 


